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Geacht college, 

Onder verwijzing naar het veelvuldig plaatsgehad hebbende overleg 
tussen de gemeente en de SWOS, tussen de gemeente en het bestuur van 
De Siemburg en het overleg met alle drie de partijen berichten wij U het 
volgende. 

Bij de voorbereiding van de MFA in Kruisland is het vanaf het begin de 
bedoeling geweest om de activiteiten, die de SWOS organiseert voor de 
ouderen te laten plaatsvinden in het nieuwe gebouw. Het heeft veel tijd en 
energie van alle partijen gevergd om zover te komen. Het sindsdien 
ingezet gemeentelijk beleid met betrekking tot de bezuinigingen op de 
gemeenschapshuizen en op de SWOS dreigt nu op de valreep echter roet 
in het eten te gooien. 

Overgang van de activiteiten van de SWOS naar de nieuwe MFA per 
1-1-2014 lijkt op dit moment ernstig in gevaar te komen. Ondanks 
regelmatig gevoerd overleg tussen de besturen van beide organisaties kan 
er geen overeenstemming bereikt worden over de condities waaronder de 
SWOS gebruik zou kunnen maken van de faciliteiten van de MFA. Van 
beide zijden is er veel goede wil getoond en een aantal meer praktische 
problemen, waarvoor aanpassing van beide zijden vereist was, zijn in 
principe opgelost. Twee grote problemen zijn op dit moment niet op te 
lossen en dat heeft alles te maken met de rol, die de gemeente tot op 
heden in deze discussie heeft gespeeld. 
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De hooate van de huur. 
De gemeente heeft in het kader van het verminderen van de subsidies 
voor gemeenschapshuizen veel druk op het bestuur van De Siemburg 
gezet om de huurprijzen voor de gebruikers sterk op te trekken en te 
harmoniseren (gelijke behandeling alle huurders). Het bestuur heeft 
daarom de huurprijzen opgetrokken naar een niveau, dat -naar het 
oordeel van het bestuur- het maximale is, dat in redelijkheid van het soort 
gebruikers van de MFA gevraagd kan worden en dat tevens recht doet aan 
de wens van de gemeente om de maximaal haalbare huur te incasseren. 
Dit ter compensatie van een gat, dat geslagen is in de huurinkomsten 
doordat de gemeente de tot op heden aan De Siemburg toevallende 
huurinkomsten van de zorgruimtes en van de peuterspeelzaal in de 
nieuwe situatie zelf incasseert. Dit gat zou mede gedicht worden -aldus de 
gemeente- door nieuwe huurinkomsten vanuit de SWOS. 
In de discussies om te komen tot een sluitende exploitatie met het 
bestuur van De Siemburg heeft de gemeente haar berekeningen 
gebaseerd op een te ontvangen jaarlijkse huur voor SWOS activiteiten van 
bijna C 10.000,-. Het blijkt nu, nadat SWOS en de Siemburg de benodigde 
ruimte exact in kaart hebben gebracht, dat volgens de nieuwe 
huurtarieven de SWOS plm. C 5700,- op jaarbasis aan huur zou moeten 
gaan betalen. Dat is een verschil van ruim C 4000,- ten opzichte van het 
bedrag, waarop de gemeente zich heeft gebaseerd in haar rekensommen 
voor de exploitatie van de Siemburg. Maar ook voor de SWOS geeft dit 
een probleem. De C 5700,- (exclusief kosten personeel ter begeleiding van 
de activiteiten) zijn niet in de SWOS begroting opgenomen). In relatie met 
de tarieven in de andere dorpshuizen heeft de SWOS een bedrag van 
C 3700 in de begroting 2014 opgenomen. In het kader van de 
doorgevoerde bezuinigingen door de gemeente zijn de gerealiseerde 
kostenbesparingen t.a.v. de locatie Langeweg opgenomen in de begroting 
2014 van de SWOS om die sluitend te maken. Beide partijen vragen zich 
ook af, waar de bezuiniging, die de gemeente zelf realiseert, doordat er na 
verhuizing geen kosten meer worden gemaakt voor de locatie Langeweg 
zichtbaar wordt gemaakt. De Siemburg ziet er niets van terug en de 
SWOS ook niet. De indruk bestaat, dat de gemeente hier een bezuiniging 
inboekt, die buiten de discussie over bezuiniging op De Siemburg en op de 
SWOS wordt gehouden, terwijl die er wel degelijk mee te maken heeft. 
Het probleem rond de huur zal moeten worden opgelost en beide besturen 
vinden het niet acceptabel, dat de gemeente "de buit al heeft ingepikt" en 
het probleem vervolgens bij beide besturen neerlegt. 

De begeleiding van de activiteiten van de ouderen. 
In de huidige situatie (Langeweg) heeft de SWOS (betaalde) personele 
capaciteit om de activiteiten voor de ouderen logistiek te ondersteunen. 
Dit heeft te maken met het gereedzetten van meubilair, voorbereiden van 
activiteiten, BHV e.d. Die zaken, die de ouderen niet zelf kunnen en die 
nodig zijn om de activiteiten goed te laten verlopen. Het bestuur van de 
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SWOS beroept zich op gemaakte afspraken met de gemeente, die erop 
neerkomen, dat de begeleiding voor de activiteiten van de ouderen bij de 
overgang naar de MFA worden overgenomen door de MFA. Het bestuur 
van De Siemburg is niet betrokken bij deze afspraken en kent deze pas 
sinds enige maanden. Gezien de financiële positie van De Siemburg staat 
het bestuur op het standpunt, dat er alleen sprake kan zijn van 
begeleiding van de activiteiten van de SWOS door De Siemburg, als de 
daarvoor benodigde uren worden betaald door de SWOS. Dat levert een 
kostenplaatje op van rond C 10.000,-, onacceptabel voor de SWOS. 
Ondanks intensief overleg komen beide partijen er niet uit. 
Dat ligt niet aan een gebrek aan goede wil, maar eenvoudigweg omdat 
het probleem te groot is en te maken heeft met oude afspraken dan wel 
gewekte verwachtingen, die nu niet ingelost worden. Hoewel de 
afspraken, waarop de SWOS zich beroept niet duidelijk op papier zijn 
vastgelegd lijkt het wat al te gemakkelijk, dat de gemeente zich er nu van 
distantieert en het probleem op het bordje van De Siemburg en de SWOS 
deponeert. SWOS en De Siemburg menen, dat de gemeente de hoofdrol 
moet en kán spelen bij de oplossing van dit probleem. Beide partijen 
verzoeken de gemeente op zoek te gaan naar enkele mensen, die een 
uitkering ontvangen en als tegenprestatie enige arbeid zouden kunnen 
verrichten. Tijdens de diverse overleggen met de gemeente heeft de 
wethouder al diverse malen aangegeven, dat dit een goede oplossing is 
om kosten te drukken en dat het ook het gemeentelijk beleid is, om van 
mensen met een uitkering een "sociaal gerichte tegenprestatie" te 
verlangen. De begeleiding gedurende een aantal uren per week van de 
activiteiten van de ouderen, die in feite neerkomt op logistieke 
ondersteuning en niet gericht is op begeleiding in sociale zin van 
individuele mensen, lijkt een prima taak voor mensen met een uitkering. 
Het verzoek aan de gemeente is derhalve, om een "short-list" aan te 
leveren met een aantal mensen, die in principe deze taak zouden kunnen 
uitvoeren. Uit deze lijst zouden dan enkele geschikte mensen kunnen 
worden geselecteerd door de SWOS. De Siemburg en SWOS menen, dat 
de gemeente hier de oplossing kan bieden, door enig huiswerk te doen bij 
het vinden van mensen. Huiswerk, dat bovendien precies past in het 
gemeentelijk beleid. 

Naast de genoemde twee meest belangrijke problemen blijven er zaken op 
te lossen rond de specifieke inrichting/aankleding van het gebouw voor de 
activiteiten van de ouderen. Aangezien de gemeente niet bijdraagt aan de 
inrichting zullen de aanvankelijke plannen moeten worden bijgesteld. 
Beide partijen zullen in goed overleg zoveel mogelijk creatieve 
oplossingen bedenken, maar het probleem is bepaald nog niet opgelost. 

De besturen van De Siemburg en van de SWOS hebben zich afgevraagd: 
hoe nu verder? De geplande datum voor verhuizing van 1-1-2014 komt 
snel naderbij en oplossingen zijn nog niet in zicht. Beide besturen stellen 
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zich op het standpunt, dat van verhuizing alleen sprake kan zijn, indien 
beide problemen (hoogte huur/capaciteit voor begeleiding van 
activiteiten) zijn opgelost. Als wordt overgegaan naar de MFA, zonder dat 
er oplossingen zijn, dan ontstaat een financiële en organisatorische chaos. 
Dat wensen beide besturen te voorkomen en daarom is afgesproken, dat 
geen van beide besturen zal instemmen met een verhuizing, alvorens er 
oplossingen zijn. En het is voor beide besturen duidelijk, dat de gemeente 
ook haar verantwoordelijkheid zal moeten nemen. De gemeente moet 
openheid verschaffen over de gerealiseerde besparing door het verlaten 
van de locatie Langeweg en door het onttrekken van de huurinkomsten 
van zorgruimten en peuterspeelzaal aan De Siemburg en bereid zijn een 
deel van deze bezuiniging te willen gebruiken om de huur in de MFA mede 
te financieren. En de gemeente wordt dringend verzocht voortvarend werk 
te maken van het vinden van activiteitenondersteuners onder de 
uitkeringsgerechtigden. 

Beide besturen zijn uiteraard beschikbaar voor overleg. 

Hoogachtend, 

SWOS, Het bestuur 
Namens dez 

namens 


